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Zápis ze zasedání Akademického senátu FF UP 

dne 1. října 2014 
 
Přítomno: 19 členů AS FF UP (dle prezenční listiny) 
Omluveni: dr. N. Špatenková, doc. L. Kysučan  
 
Hosté: doc. PhDr. Jiří Lach, Ph.D., M.A. (děkan FF UP), Mgr. Ondřej Molnár (proděkan pro 
organizaci a rozvoj), PhDr. Klára Seitlová, Ph.D. (proděkanka pro studijní záležitosti), Ing. Jiřina 
Menšíková (tajemnice), PhDr. Jiří Nový, Ph.D. (vedoucí KAL), Mgr. Alena Rošková (KAL), PhDr. Petr 
Pořízka, Ph.D. (ředitel LŠSS), Mgr. Martin Štěrba (Britské centrum RUP), Mgr. Andrea Preissová 
Krejčí (ombudsmanka FF UP) a další hosté dle prezenční listiny  
 
Program:  
1. Zahájení 
2. Schvalování programu jednání 
3. Schvalování zápisu ze zasedání ze dne 28. května 2014 a z hlasování per rollam ze dne 

13. června 2014 
4. Vyjádření Právního oddělení UP ve věci pořizování a zveřejňování videonahrávek ze zasedání 

AS FF UP 
5. Volba kandidáta na zástupce do Ekonomické komise při AS UP 
6. Volba delegáta FF UP do Rady vysokých škol (viz příloha + návrhový list) 
7. Vytvoření Centra jazykového vzdělání (viz 3 přílohy) 
8. Na vědomí: Výroční zpráva SKM (viz příloha). Přeposlání souvisí s plánovaným zrušením SKM 

UP. Viz dne 16. září 2014 přeposlanou důvodovou zprávu k zasedání AS UP dne 8. října 2014. 
Viz dále bod č. 9 jednání. 

9. Vyjádření členů AS FF UP k rektorem UP navrženým změnám Statutu UP (e-mail s přílohami 
přeposlán dne 16. září 2014) 

10. Různé 
11. Nový termín zasedání 
12. Uzavření zasedání 
 
 
1. Zahájení 
 
Zasedání zahájil a vedl předseda prof. dr. W. Engelbrecht.  
 
 
2. Schvalování zápisu ze zasedání ze dne 28. května 2014 a z hlasování per rollam, dne 13. června 
2014 
 
Hlasování o usnesení: Schválení zápisu ze zasedání ze dne 28. května 2014. 
 
Přítomno 17 senátorů  pro 17    proti 0    zdržel se 0 
Usnesení č. 1: AS FF schvaluje zápis ze zasedání AS FF ze dne 28. května 2014. 
 
Hlasování o usnesení: Schválení zápisu z hlasování per rollam ze dne 13. června 2014
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Přítomno 17 senátorů  pro 17    proti 0    zdržel se 0 
Usnesení č. 2: AS FF schvaluje zápis hlasování per rollam ze dne 13. června 2014 
 
 
3. Schvalování programu zasedání 
 
Hlasování o usnesení: Schválení programu zasedání AS FF.  
 
Přítomno 17 senátorů  pro 17   proti 0   zdrželo se 0 
Usnesení č. 3: AS FF schvaluje program zasedání dne 1. října 2014. 
 
 
4.  Vyjádření Právního oddělení UP ve věci pořizování a zveřejňování videonahrávek ze zasedání 
FF UP 
 
Mgr. V. Duda: Podal informace o situaci, zpráva z Právního oddělení UP byla přeposlána 
senátorům. Při pořizování videozáznamu nesmí být nahrávána část s veřejností. Pokud někdo 
z veřejnosti požádá o vystoupení, může být nahráván. Záznam by měl být přerušován v době 
přestávky. Nahrávání musí být předem oznámeno Úřadu pro ochranu osobních údajů  
 
Diskuse:  
Doc. T. Lebeda: Doporučuje nepodceňovat hlášení Úřadu pro ochranu osobních údajů. Oznámení 
Úřadu musí zaslat vedení FF UP. Děkan: Žádá AS FF o předložení naformulovaného oznámení pro 
Úřad. Oznámení podepíše a zajistí jeho odeslání.  
Prof. W. Engelbrecht: Mgr. V. Duda oznámení pro Úřad naformuluje a předloží děkanovi k podpisu. 
Dále předloží plán zajištění pořizování a zveřejňování videonahrávek podle pravidel a doporučení 
Právního oddělení UP.  
 
Hlasování o usnesení: Souhlas s pořizováním a zveřejňováním videonahrávek ze zasedání AS FF.  
 
Přítomno 17 senátorů  pro 16    proti 0    zdržel se 1 
Usnesení č. 4: AS FF Souhlasí s pořizováním a zveřejňováním videonahrávek ze zasedání AS FF.  
 
 
5. Volba kandidáta na zástupce do Ekonomické komise při AS UP 
 
Návrhy kandidáta na zástupce do Legislativní komise při AS UP: 
 
Doc. J. Stejskal navrhl PhDr. Martin Seitl, Ph.D. Kandidát souhlasí.  
Doc. t. Nejeschleba navrhl Ing. Jiřinu Menšíkovou. Kandidátka souhlasí. 
 
Přišel 1 člen 
 
Hlasování o usnesení: Schválení skrutátorů: navrženi byli doc. T. Lebeda a Bc. V. Tichák.  
 
Přítomno 18 senátorů   pro 16   proti 0   zdrželi se 2 
Usnesení č. 5: AS FF schvaluje skrutátory pro tajnou volbu kandidáta na zástupce do Ekonomické 
komise při AS UP ve složení doc. T. Lebeda a Bc. V. Tichák.  
 
Tajná volba kandidáta na zástupce do Ekonomické komise při AS UP 
Hlasování se zúčastnilo:   18 senátorů 
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Dr. M. Seitl  obdržel    5 hlasů 
Ing. J. Menšíková obdržela 13 hlasů 
 
Usnesení č. 6: V tajné volbě AS FF zvolil Ing. Jiřinu Menšíkovou kandidátkou na zástupce do 
Ekonomické komise při AS UP.  
 
 
Návrh na změnu programu AS FF UP. 
 
Hlasování o usnesení: Souhlas s přesunutím bodu programu 6 Volba delegáta FF UP do Rady 
vysokých škol před bod 10 Různé. 
 
Přítomno 18 senátorů  pro 18    proti 0    zdržel se 0 
Usnesení č. 7: AS FF souhlasí s přesunutím bodu programu 6 Volba delegáta FF UP do Rady 
vysokých škol před bod 10 Různé.  
 
 
7. Vytvoření Centra jazykového vzdělání  
 
Hlasování o usnesení: Souhlas s vystoupením PhDr. Jiřího Nového, Ph.D., Mgr. Aleny Roškové, 
PhDr. Petra Pořízky, Ph.D. a Mgr. Martina Štěrby  
 
Přítomno 18 senátorů  pro 18    proti 0    zdrželi se 0 
Usnesení č. 8: AS FF souhlasí s vystoupením PhDr. Jiřího Nového, Ph.D., Mgr. Aleny Roškové, 
PhDr. Petra Pořízky, Ph.D. a Mgr. Martina Štěrby.   
 
Proděkan Mgr. O. Molnár představil Organizační změnu na FF UP vedoucí ke vzniku Centra 
jazykového vzdělávání. 
1) Důvody vedoucí k organizační změně (Navázání spolupráce s vybranými fakultami v jazykovém 
vzdělávání, roztříštěnost jazykových služeb, slevy pro mezinárodní zkoušky, nespokojenost 
s činností KAL, špatná finanční situace KAL, komplexní služby Jazykové školy UPlift: vnitrofaktury – 
bez DPH, překlady pro veřejnost, využití prostor na tř. Svobody). 
2) Cíle předkládaných změn      
3) Reakce na dopis dr. J. Nového: Změna byla projednávána s dr. J. Novým několik měsíců předem 
(i s doc. Kysučanem, dřívějším vedoucím katedry), s většinou zaměstnanců se počítá v nové 
organizační jednotce, KAL nebude zrušen – bude transformován, studijní plány přejdou se 
zaměstnanci – změní se jen kódy předmětu, inovace studijní literatury, vůle převzít zrušený GT 
Institut – nutno rozpracovat.    
 
Přišel 1 člen  
 
Diskuse:  
Prof. W. Engelbrecht.: Jaký bude plán statutu pro KAL, LŠSS a Britské centrum. Mgr. O. Molnár: 
Každá statutární změna podléhá schválení AS, Britské centrum je nezávislé na FF a spadá pod 
Knihovnu UP. 
 
Vystoupení dr. J. Nového: 
Katedra funguje velmi dobře. Zaslal informaci o současném stavu a aktivitách KAL. Mimo semestr 
KAL poskytuje intenzivní blokové jazykové kurzy v 5 jazycích, 2 x ročně zkoušky ECL. Katedra 
požaduje garanci pracovních míst, garanci zachování dosavadní úrovni kurzů, garanci odborného 
dohledu. 
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Vystoupení Mgr. A. Roškové: 
Pretesting – neuplatňuje, kurzy ve 4 úrovních. Využívání e-learningových portálů. využívání 
couseware, zasílání lekcí studentům e-mailem. Tým KAL je kompletně obnovený (7 lektorů). 
Většina kurzů je v akreditačních a reakreditačních spisech některých kateder jako předměty B či C. 
Doporučuje konání kurzů na Vodární ulici (špatná dostupnost tř. Svobody z K10-14 a Konviktu). 
Nebráni se spolupráci na jakémkoliv budoucím centru, které zkvalitní jazykové kurzy. Spolupracuje 
s Centrem jazykové přípravy na UK Praha. Požaduje dohled nad transformací jednotek do Centra.  
 
Mgr. O. Molnár: Pretesting – člověk se není schopný sám rozhodnout. Kvituje blokové kurzy. 
Studenti si nebudou za výuku jazyků platit. Probíhají evaluace. Na MU v Brně jsou v jazykové 
přípravě mnohem dál – studenti si výuku jazyků platí, studenti před zahájením výuky skládají 
zkoušky a na konci prokazují své pokroky ve výuce.  
Prof. J. Macháček: Základní otázka – ustavení Centra: Je to dobrý počin. Navrhovaný pavouk 
zastřešuje celkové jazykové vzdělávání. KAL by měl být začleněn do struktury Centra (např. KAL 
přejmenovat).  
Bc. V. Tichák: Otevřít KAL veřejnosti nebylo dříve proveditelné – nyní to lze? Zrušení KAL = nová 
výběrová řízení. Centrum bude fungovat jako katedra (studentokredity)? Evaluace jsou 
v jazykovém vzdělávání problematickou záležitostí. Proč se do Centra začleňuje i LŠSS – došlo by 
tak k byrokratizaci.  
Mgr. O. Molnár: Centrum má rozšířit pestrost nabídky na FF. Finance – především doplňková 
činnost, zdroj 11 (SKR). Evaluace: KAL velmi intenzivně napadán. Konkurzy: se zaměstnanci se 
uzavřou dohody.  
Doc. J. Stejskal: Studenti jiných fakult za jazykovou výuku na KAL neplatí. Katedra historie 
potřebuje výuku němčiny přímo na míru. Je nutno, aby toto bylo garantováno. 
Mgr. O. Molnár: Zamezit přístup neplatícím studentům mimo FF. Pro jazykovou výuku je 8 
kompletně vybavených učeben.  
Děkan: Jde o to, aby veškeré jazykové aktivity byly čitelné pro všechny – pro studenty, pro 
veřejnost.  U LŠSS se nemění nic (pouze změna příkazce operace – ředitel Centra). Vedení FF bylo 
vyzýváno dřívějšími AS FF, aby se jazyková výuka na FF sjednotila a zlepšila. Je pro zachování výuky 
KAL. 
 
Vystoupení dr. P. Pořízky:  
Změna se netýká pouze v komunikaci s ředitelem Centra. Výuka probíhá v letních měsících. LŠSS je 
soběstačná. Jde o subjekt samostatný. Provozně-ekonomická samostatnost – operativnost. 
Požaduje zachovat čistě náplň LŠSS.  
Mgr. O. Molnár: LŠSS se by se zřízení Centra mělo dotknout minimálně. Čeština pro cizince je 
v tuto chvíli pod zahraničním oddělením FF (doc. A. Kalous). Zahraniční oddělení ji zaštiťuje, ale 
zajišťuje ji Mgr. Glogarová.  
 
Doc. T. Lebeda: Jde o vizi jak racionalizovat a rozšiřovat jazykovou výuku na FF.  
Bc. V. Tichák: Vznik Centra ano, ale za určitých úprav. LŠSS samostatného ředitele. Čeština pro 
cizince pod UPlift. KAL přejmenovat na Centrum.  
Dr. M. Fafejta: LŠSS – proč je pod Centrum začleněna? 
Děkan: S dalším koncepčním rozvojem LŠSS – komunikace s ředitelem Centra nikoli s děkanem.   
Dr. L. Práger: Vznikne největší Centrum jazykového vzdělávání. Kdo se bude zabývat metodikou a 
didaktikou jazykové přípravy? Práce KAL se za poslední dva roky velmi zlepšila.  
Mgr. O. Molnár: Spolupráce s Britským centrem – metodické vzdělávání pro pedagogy jazykové 
výuky. Spolupráce s osvědčenými odborníky na metodologii.  
prof. W. Engelbrecht: Jak bude právně ošetřena práce pro komerční sektor?   
Mgr. O. Molnár: Smlouvy jsou připravovány s Právním oddělením UP. V režimu doplňkové činnosti 
můžeme činnost vykonávat.  
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Vystoupení Mgr. M. Štěrby:  
Britské centrum RUP funguje pod Knihovnou UP a zajišťuje jazykové a metodické služby pro 
učitele. Nově navrhované Centrum potřebuje odborného garanta.  
 
Doc. T. Lebeda: Námitky jsou jen dílčí změny. Zvážit zřízení odborné rady – z odborníků na výuku 
jazyků, odborníci budou schváleni Vědeckou radou FF, tato rada by dohlížela nad transformací 
jednotek do Centra.  
Mgr. O. Molnár: Je pro zřízení takovéto rady – dohled nad procesem zřízení Centra. 
Děkan: Souhlasí s iniciativou. Do příštího AS navrhne tuto radu. 
Dr. P. Flajšarová: Jak budou zajišťované jazykové zkoušky v rámci doktorského studia. Mgr. O. 
Molnár: Na těchto zkouškách se nic nemění. Oborové zkoušky zajišťují jazykové katedry s výjimkou 
německého jazyka.  
 
Hlasování o usnesení: Schválení zřízení Centra jazykového vzdělávání – změna Statutu FF. 
 
Přítomno 19 senátorů  pro 6    proti 2    zdrželo se 11 
Usnesení č. 9: AS FF neschvaluje změnu Statutu FF – Zřízení Centra jazykového vzdělávání. 
 
Děkan: O vzniku Centra bylo diskutováno s osobami a katedrami, kterých se změny týkají.  
 
Hlasování o usnesení: AS FF navrhuje děkanovi FF, aby předložil návrh na příštím zasedání AS 
znovu – po zpracování námitek a komentářů, které zazněly na tomto zasedání.  
 
Přítomno 19 senátorů  pro 17    proti 2    zdrželi se 0 
Usnesení č. 10: AS FF navrhuje děkanovi FF, aby předložil návrh na příštím zasedání AS znovu – 
po zpracování námitek a komentářů, které zazněly na tomto zasedání. 
 
Hlasování o usnesení: AS FF podporuje zřízení Centra jazykového vzdělávání.   
 
Přítomno 19 senátorů  pro 19    proti 0    zdrželi se 0 
Usnesení č. 11: AS FF podporuje zřízení Centra jazykového vzdělávání.   
 
 
8. Výroční zpráva SKM  
 
Hlasování o usnesení: Souhlas s vystoupením prof. PhDr. Ladislava Daniela, Ph.D., zástupcem AS FF 
v AS UP. 
 
Přítomno 19 senátorů  pro 19    proti 0    zdrželi se 0 
Usnesení č. 12: AS FF souhlasí s vystoupením prof. PhDr. Ladislava Daniela, Ph.D., zástupce AS FF 
v AS UP. 
 
Prof. L. Daniel informoval, že bod Výroční zpráva SKM byl odsunut na příští zasedání AS UP.  
 
 
9. Vyjádření členů AS FF UP k rektorem UP navrženým změnám Statutu UP 
 
Prof. L. Daniel informoval, že bod Vyjádření členů AS FF UP k rektorem UP navrženým změnám 
Statutu UP byl odsunut na příští zasedání AS UP.  
 
Odešel 1 člen 
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6. Volba delegáta FF UP do Rady vysokých škol  
 
Návrhy delegáta FF UP do Rady vysokých škol:  
 
Prof. W. Engelbrecht navrhl prof. PhDr. Ladislava Daniela, Ph.D. Kandidát souhlasí.  
P. Cieslar navrhl Mgr. Martina Fafejtu, Ph.D. Kandidát nesouhlasí. 
 
Hlasování o usnesení: Schválení skrutátorů: navrženi byli dr. L. Práger a Bc. V. Tichák.  
 
Přítomno 18 senátorů   pro 16   proti 0   zdrželi se 2 
Usnesení č. 13: AS FF schvaluje skrutátory pro tajnou volbu delegáta FF UP do Rady vysokých 
škol  
 
Tajná volba delegáta FF UP do Rady vysokých škol  
Hlasování se zúčastnilo:   18 senátorů 
Prof. L. Daniel  obdržel  18  hlasů 
 
Usnesení č. 14: V tajné volbě AS FF zvolil prof. PhDr. Ladislava Daniela, Ph.D. delegátem FF UP do 
Rady vysokých škol.  
 
 
10. Různé 
 
Hlasování o usnesení: Schválení zkrácení termínu pro dodání podkladů pro příští zasedání AS FF 
děkanem, a to na jeden týden před zasedáním AS FF.  
 
Přítomno 18 senátorů  pro 18    proti 0    zdržel se 0 
Usnesení č. 15: AS FF souhlasí, aby byly podklady pro příští zasedání AS FF předloženy děkanem 
ve zkráceném termínu, a to jeden týden před zasedáním AS FF.   
 
 
11. Nový termín zasedání 
 
Příští zasedání AS FF UP se bude konat ve středu dne 15. října 2014 ve 13 hod v učebně č. 16 
(Křížkovského 10, zadní trakt, 2. patro, Katedra anglistiky a amerikanistiky, dveře č. 3.46) 
 
 
12. Uzavření zasedání 
 
Zasedání AS FF bylo ukončeno v 16,00 hod 
 
(Jednotlivé podrobné diskusní příspěvky – viz zvukový záznam zasedání, který je k dispozici u 
předsedy AS FF UP.) 
 
V Olomouci dne 1. října 2014    

 
 

      prof. dr. Wilken Engelbrecht, v. r. 
     předseda AS FF UP 

 
Zapsala: Jana Kopečná, v. r. 
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Usnesení ze zasedání AS FF UP ze dne 1. 10. 2014 
 
Schválená usnesení:  
 
Usnesení č. 1: AS FF schvaluje zápis ze zasedání AS FF ze dne 28. května 2014. 
 
Usnesení č. 2: AS FF schvaluje zápis hlasování per rollam ze dne 13. června 2014 
 
Usnesení č. 3: AS FF schvaluje program zasedání dne 1. října 2014. 
 
Usnesení č. 4: AS FF Souhlasí s pořizováním a zveřejňováním videonahrávek ze zasedání AS FF.  
 
Usnesení č. 5: AS FF schvaluje skrutátory pro tajnou volbu kandidáta na zástupce do Ekonomické 
komise při AS UP ve složení doc. T. Lebeda a Bc. v. Tichák.  
 
Usnesení č. 6: V tajné volbě AS FF zvolil Ing. Jiřinu Menšíkovou kandidátkou na zástupce do 
Ekonomické komise při AS UP.  
 
Usnesení č. 7: AS FF souhlasí s přesunutím bodu programu 6 Volba delegáta FF UP do Rady 
vysokých škol před bod 10 Různé.  
 
Usnesení č. 8: AS FF souhlasí s vystoupením PhDr. Jiřího Nového, Ph.D., Mgr. Aleny Roškové, PhDr. 
Petra Pořízky, Ph.D. a Mgr. Martina Štěrby   
 
Usnesení č. 9: AS FF neschvaluje změnu Statutu FF – Zřízení Centra jazykového vzdělávání. 
 
Usnesení č. 10: AS FF navrhuje děkanovi FF, aby předložil návrh na příštím zasedání AS znovu – po 
zpracování námitek a komentářů, které zazněly na tomto zasedání. 
 
Usnesení č. 11: AS FF podporuje zřízení Centra jazykového vzdělávání.   
 
Usnesení č. 12: AS FF souhlasí s vystoupením prof. PhDr. Ladislava Daniela, Ph.D., zástupce AS FF 
v AS UP. 
 
Usnesení č. 13: AS FF schvaluje skrutátory pro tajnou volbu delegáta FF UP do Rady vysokých škol  
 
Usnesení č. 14: V tajné volbě AS FF zvolil prof. PhDr. Ladislava Daniela, Ph.D. delegátem FF UP do 
Rady vysokých škol.  
 
Usnesení č. 15: AS FF souhlasí, aby byly podklady pro příští zasedání AS FF předloženy děkanem ve 
zkráceném termínu, a to jeden týden před zasedáním AS FF.   
 


